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IN DIT NUMMER:Van het bestuur
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van het Geurinkpad ongeveer 30
meter noordwaarts verlegd moest
worden, op kosten van de
projectontwikkelaar. In februari is
begonnen met de sloop van het
kippenhok. Gelijktijdig startte het
verwijderen van het bestaande pad,
waarna het opgegraven materiaal in
het nieuw gegraven cunet gestort
kon worden. Zo is het pad met
hergebruik van materiaal verplaatst.

Tussen de onderhoudswerkzaamhe-
den door was er op zaterdag 17 juni
onze vrijwilligersmiddag met een
bezoek aan de boerderij van Jan
Steverink in de Slaege. Hij zet veel
activiteiten op touw om de land-
bouw waar mogelijk duurzamer en
milieuvriendelijker te maken. Daar
heeft hij ons enthousiast en uitge-
breid over verteld, gevolgd door een
rondgang over de diverse percelen,
erg indrukwekkend en leerzaam.
Het tweede deel van de middag
stond ons weer een heerlijke BBQ
te wachten bij Madelon en Erik
Ankersmit. Al met al een heel
gemuudelijke en mooie middag.

Rest ons ook nu weer onze dona-
teurs, sponsors en grondeigenaren
te bedanken. Mede door jullie
hebben veel fietsers en wandelaars
met plezier gebruik gemaakt van
onze paden. Ook bedankt aan allen
die op onze stichting gestemd
hebben bij de RABO Club Actie.

Met vriendelijke groet,
Dolf Wisselink, Voorzitter

Het is eind 2023 als u de 15e
nieuwsbrief van de Stichting Kerk- en
Fietspaden Sinderen ontvangt.

Door een natte periode in de eerste
helft van het jaar was het onder-
houd aan de paden intensief. De
bermen aan de zijkanten moesten
vaker geschoffeld/gesneden wor-
den.Voor het snijden waren de om-
standigheden vaak niet optimaal
met als gevolg dat de machinaal
gesneden en geschoffelde bermde-
len te fors en te zwaar waren. Als de
indroogtijd bovendien te kort of niet
mogelijk was, bemoeilijkte dat het
uitschudden en het verwijderen van
deze bermdelen. Het ging niet altijd
van een leien dakje. Niettemin heb-
ben wij de paden van april tot en
met oktober weer in goede conditie
kunnen houden, zodat passerende
fietsers tijdens het onderhoud op-
merkten: “Wat houden jullie die
paden prachtig bij”. Kijk, dan kan
onze dag al niet meer kapot.

De aanleg van nieuwe paden was
dit jaar niet aan de orde.Wel is er
200 meter van het Geurinkpad ver-
legd. Het kippenhok langs het twee-
de deel van het pad zou afgebroken
worden om er woningbouw te ple-
gen. Eind 2022 kwamen de vergun-
ningen voor de twee bouwpercelen.
Om de percelen voldoende groot te
maken werden deze uitgebreid met
een strook grond, waarop een deel
van het Geurinkpad lag. Hiermee
hadden wij al eerder ingestemd. Dit
betekende dat het betreffende deel
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Ontmoet onze vrijwilligers:
Sjors de kantensni-jer

Een groot deel van het

maandelijkse onderhoud betreft

het op breedte houden van de

paden. Als we enkele jaren geen

onderhoud zouden plegen, kan

de breedte van het pad door

oprukkende bermbegroeiing

zomaar de helft minder worden.

De remedie om dit te voorkomen

is schoffelen. Als dat handmatig

moet gebeuren, is dat een

vermoeiende en saaie bezigheid,

zeker in de wetenschap dat we

ruim 11 km in beheer hebben.

De hulp van Sjors Borkes uit

Breedenbroek met zijn

kantensnij- en schoffelmachine

heeft aanzienlijke verlichting

gebracht. Enkele dagen voor de

maandelijkse onderhoudsdag bij

een pad snijdt hij met zijn

machine de beide zijkanten en

schoffelt ze in dezelfde

werkgang. Het pad heeft daarna

weer zijn oorspronkelijke

breedte. Hoe mooi is dat!

De werking is als volgt. Achter de

kleine trekker van Sjors hangt

een stalen frame in de heffing

met aan elke zijde een verticaal

instelbare snij- en schoffenunit.

Een meelopend cirkelvormig

snijmes snijdt verticaal de

bermen aan de rechter- en

linkerkant van het pad.

Gelijktijdig worden te

verwijderen bermdelen

horizontaal los geschoffeld door

tegen de snijmessen

gepositioneerde schoffels.

De kunst is om de snijdiepte

zodanig in te stellen dat de

bermdelen net los geschoffeld

worden en er tegelijk zo min

mogelijk van de deklaag met de

losse bermdelen verwijderd

wordt. Het resultaat van de

bewerking is twee rolletjes

bermdelen, die handmatig

uitgeschud en afgevoerd worden.

Is het snijden/schoffelen enkele

dagen voor het reguliere

onderhoud gebeurd, dan zijn de

rolletjes intussen gedroogd, wat

het uitschudden makkelijker

maakt. Zo wordt er ook minder

padvast afgevoerd, onze kostbare

toplaag. Het snijden/schoffelen

gaat het beste als de deklaag van

het pad vochtig/nat is.

In een interview vertelde Sjors

enthousiast hoe hij is gekomen

tot deze hobby (want dat is het

voor hem). Het is begonnen met

een degelijke LTS-opleiding

metaalbewerking.Vervolgens

was hij werkzaam bij een

loonwerkbedrijf en vijf jaar bij

een akkerbouwer in de

Noordoostpolder. Daar is zijn

ervaring in het metaalbewerken

aanzienlijk uitgebreid. Iets

bedenken, uitwerken, lassen en

opbouwen is zijn lust en leven.

Om het lowbudget te houden

werkt hij bij voorkeur met

afgedankte machinedelen en

stukken uit de afvalcontainer.

Het ontstaan van de padensnij-

en schoffelmachine dateert uit

de tijd dat er achterstallig

onderhoud was aan het

Könningspad en de Haoze.

Inmiddels is er al een tweede

uitvoering van deze machine

ontstaan. Nadat onze

vrijwilligers het reguliere

onderhoud hebben gedaan, komt

Sjors nog een keer met een

rubberen sleepmat achter de

trekker om de deklaag weer te

egaliseren. Een dag later fietst

Sjors dan nog even over het

bewerkte pad ter controle van

het eindresultaat.

Sjors is iemand die erg

enthousiast is en staat voor zijn

werk.Wij zijn heel blij met zijn

hulp en hopen dat hij nog vele

jaren deze waardevolle bijdrage

aan het onderhoud van onze

paden wil doen.

Vrijwilligersnieuws

Het afgelopen jaar is vrijwilliger

Henk Nobel gestopt bij de ploeg

van Joop Lammers.Vanwege

fysieke klachten van hem zelf en

van zijn Annie was het hem niet

mogelijk om zich voldoende te

kunnen inzetten. Ongeveer tien

jaar is hij met veel plezier vrij-

williger geweest bij de Vier Kem-

pe / Keizersbeekpad.We zijn

Henk dankbaar voor zijn inzet al

die jaren en wensen hem het

allerbeste toe.

Na vele bestuursjaren heeft

Madelon Ankersmit aangegeven

haar bestuursfunctie neer te

willen leggen. Madelon was en is

een kei in het regelen van acti-

viteiten, praktische zaken als de

verspreiding van de nieuwsbrief

en het houden van contact met

de vrijwilligers. Gelukkig blijft ze

vrijwilliger bij onze club. Made-

lon, nogmaals enorm bedankt!

We hebben een waardige opvolg-

ster voor Madelon gevonden in

Martine Arts. Martine is snel

thuisgeraakt in het bestuurswerk

en heeft inmiddels het secreta-

riaat overgenomen van Gert

Boesveld. Gert blijft aan als

‘gewoon’ bestuurslid. Bij de

groep van Joop Lammers is Gert

JanVeldhorst gestart als nieuwe

vrijwilliger.Welkom beiden en

veel plezier bij onze club!Links en boven:

Sjors Borkes en zijn zelf ontworpen kantensnij- en schoffelmachine.

Freek Ruesink maait een stuk oever

van de Bergerslagbeek
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Links: lenige vrijwilligers Henk en Bennie aan het werk bij het Geurinkpad;

rechts: de nieuwe ingang vanaf de Boskapelle

Geurinkpad verlegd

Bij het verleggen van een gedeel-

te van het Geurinkpad is de

nieuwe plek netjes ingemeten.

Toch bleek in het werk dat het

pad aan de kant van de Boska-

pelle op een boom stuitte. Daar-

op heeft onze ‘voorman’ Bennie

Weening een creatieve oplossing

bedacht: “A’j d’r niet deur könt,

dan mot ‘t d’r maor umhen.”

Maaiwerk
bij de Keizersbeek

Bij het onderhoud van onze pa-

den komt meer kijken dan je zo

op het eerste gezicht zou den-

ken. Zo helpen wij ieder najaar

mee aan het maaien van het

talud van de Keizersbeek. Hier-

over hebben we afspraken met

het Waterschap. Met de cyclo-

maaier maait Joop Lammers het

bovenste deel van het talud.

Aansluitend komt het water-

schap met een kraan met maai-

korf, die van onderuit de beek

maait en al het losse maaisel

meeneemt. Een mooie klus die

ons jaarlijks wat welkome in-

komsten oplevert.

Spoorpäöltjen aan het
Keizersbeekpad

In 2015 werd een onderdeel

van het Dorpsplan Sinderen

uitgevoerd: markeren van het

tracé van de voormalige spoor-

lijn Varsseveld-Sinderen-De

Heurne-Dinxperlo. Bij de plek-

ken waar de vroegere spoor-

weg een andere weg kruiste

werd een spoorpäöltjen ge-

plaatst, een zwart paaltje van

hergebruikt kunststof waarop

een metalen bordje met jaar-

tallen en richtingV↔D.Willy

Klompenhouwer (overleden in

2020) had in de uitvoering van

dat plan een groot aandeel.

Verleden jaar werd een nieuw

deel van het Keizersbeekpad

geopend dat de voormalige

spoorlijn kruis͔t. Afgelopen

voorjaar werd ook op dat punt

een spoorpäöltjen geplaatst.

De vroegere spoorbrug lag er

tot 1964, toen de beek gekana-

liseerd en verbreed werd. Henk

Klein Wolterink, geboren op de

nabij gelegen boerderij ‘Ni-je

Kemper’ kende de juiste plek

en wist ook nog te vertellen

hoe in 1942 de baan werd

gesloopt. Hij ging daarbij op de

foto met Dolf Wisselink en

Berd Westerveld die het päöl-

tjesplan bedacht.

Boven: Joop Lammers in actie bij de Keizersbeek. Makers Chris Lieferink en

Thea Pennings in de kerststal

Ook Julia te Lindert ging in de

sfeervolle kerststal op de foto

Een spoorpäöltjen aan het

Keizersbeekpad, v.l.n.r.: Dolf

Wisselink, Berd Westerveld en Henk

Klein Wolterink

Kerststal in het
Harmenshuusken

Chris Lieferink, inwoner van

Sinderen: “Al jaren keek ik tegen

dat leuke bakhuisje aan onder de

kastanjeboom dat zo mooi is

opgeknapt, het Harmenshuus-

ken. In de zomer is het daar een

komen en gaan van mensen die

daar uitrusten, water drinken of

gewoon even kijken. In het na-

jaar en winter is er wat minder

aanloop en staat het huisje er

wat donker bij. Ik kende natuur-

lijk al het lichtjesevenement en

dacht “zou het niet leuk zijn om

het huisje erbij te betrekken in

de vorm van een kerststal”.Van

het een kwam het ander en na

overleg met de familie Groot

Nibbelink voor toestemming

kwam ik in contact met Thea

Pennings die enthousiast was

om mee te helpen een beelden-

groep te maken en zo het plan te

realiseren. Met wat eenvoudige

materialen, kerstbomen van

Zweerink en enthousiaste inzet

hebben we er een leuke kerststal

van weten te maken.Veel men-

sen van Sinderen waren enthou-

siast, sommigen gingen zelfs op

de foto in de kerststal.” Zo ook

Julia te Lindert, die heel blij was

dat ze de kerststal kon bezoeken

op de 1e dag van haar kerst-

vakantie.Veel mensen hebben

kunnen genieten van de kerst-

stal in het Harmenshuusken en

dat was het uiteindelijke doel. Of

een nieuwe traditie is ontstaan

is niet te zeggen.Wel is de kerst-

stal in het Harmenshuusken in

december 2023 opnieuw te

bezoeken. Als andere bewoners

ook enthousiast zijn om een

tijdelijke originele invulling te

geven aan zo’n mooi monument

zijn ze hiertoe van harte uitge-

nodigd.
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Opening
Boskapellebusken

In oktober 2022 klonk het start-

sein voor het Boskapellebusken,

een Sinderens initiatief dat me-

de door de Stichting Kerk- en

Fietspaden op gang is geholpen.

Sindsdien is er veel gebeurd.

Meer dan zestig enthousiaste

vrijwilligers hebben geholpen

om iets moois uit de grond te

stampen. Er zijn bomen en strui-

ken geplant en er is een grote

poel gegraven. Onder leiding van

Gert Boesveld zijn een torenvalk-

kast, vleermuiskasten en een

zwaluwentil gemaakt en ge-

plaatst. De ondergrond is inge-

zaaid met wel zeven verschillen-

de bloemenmengsels, waardoor

het hele jaar bloeiende bloemen

te vinden waren. Er is een kort

stukje kerkenpad aanlegd, dat

dient als rolstoelpad. Het geheel

is voorzien van hagen en hek-

werken en er is een kleine fruit-

boomgaard aangeplant. Last but

not least is er een prachtig klein

amfitheater gemaakt, dat we ho-

pen te gebruiken voor een keur

aan gemeenschapsactiviteiten.

In juni 2023 kreeg de werk-

groep Boskapellebusken

een enorme opsteker: we

wonnen de Gouden Pit,

de landelijke prijs van de

Kern met Pit wedstrijd.

Dit is een jaarlijkse wed-

strijd voor buurt- en wijk-

initiatieven georganiseerd

door de KNHM (vroegere

Heidemij). Met een flinke

delegatie togen we naar

Amersfoort, waar we kon-

den meedoen aan leuke

workshops. Aan het eind

gingen we apetrots met

de Gouden Pit naar huis.

Op 23 september 2023 was

het tijd om het Boskapellebus-

ken officieel te openen. Burge-

meester Otwin van Dijk sprak

ons toe met hulp van buur-

jongen Xander en onthulde het

rolstoelpad. De vaandelzwaaiers

brachten een hulde aan alle

vrijwilligers en iedereen die het

Boskapellebusken steunt. Smart-

lappenkoor Szinderende Smart

zong het nieuwe Boskapellebus-

kenlied en eigen repertoire.

Daarna was er nog allerlei

leuks te doen voor jong en oud.

Het was een mooie middag

met veel belangstellenden.

Het Boskapellebusken is nu

open en toegankelijk voor

iedereen.We gaan het nog veel

mooier maken, want we heb-

ben nog veel plannen. Zo ko-

men er een kinderspeelhoek

en een bergschuur. In novem-

ber gaan we een grote hoe-

veelheid bollen planten zo-

dat er in het voorjaar hope-

lijk van alles bloeit. Bent u

in de buurt, kom eens kijken

en vooral genieten. En heeft

u een wens of een idee voor

een activiteit op het terrein

van het Boskapellebusken,

laat het vooral weten! Kijk

voor meer foto’s en informatie

op de website:

www.boskapellebusken.com.

Vrijwilligersmiddag:
op bezoek in de Slaege

Tijdens onze jaarlijkse vrijwilli-

gersmidddag bezochten wij de

boerderij van Jan en Ingrid Steve-

rink in de Silvoldse Slaege, een

gebied met lichte rivierklei.We

werden ontvangen aan lange

tafels onder partytenten tegen

de zon, met koffie en erg lek-

kere, zelfgebakken koeken.

In 2005 is Jan begonnen met het

verbouwen van enkele oude en

in onbruik geraakte graansoor-

ten: spelt, rode en zwarte emmer

en eenkoorn. De granen worden

gemalen op de molen van Gun-

newiek inVragender. Ambach-

telijke bakkers, die met deze

meelsoorten bakken doen dat

puur: ze bakken zonder toevoe-

gingen. En dat dit lukte was voor

iedereen een verrassing.

Met spelt wordt ook bier gebrou-

wen, dat in diverse landwinkels

in de Achterhoek verkrijgbaar is.

Bij een rondgang langs de akkers

zagen we onder ander de gewas-

sen, niet alleen granen maar ook

diverse soorten bonen waarmee

Jan experimenteert. Daarnaast

zagen we hoe de percelen voor-

zien zijn van brede kruiden- en

bloemrijke stroken met wild-

mengsel. Behalve dat het mooi is

om te zien zorgt het voor bestrij-

ding van luizen en voor de terug-

keer van weidevogels en insec-

ten, zoals bijen.

Om weidevogels te behouden

heeft Jan zelf een kleine plas-

dras gemaakt: een ondiepe sleuf

in een weideperceel waarop een

laagje water staat. Het wordt

opgepompt met een pompje,

gevoed door zonnepanelen en

gestuurd met niveauregeling. De

weidevogels komen er op af om

te drinken en vinden er wormen

en ander voedsel.

Ook vertelde Jan hoe belangrijk

bodembeheer is, zoals het onder-

ploegen van stro, groenbemes-

ters zaaien en gebruik van blad-

bemesting. Ondertussen vloog

de tijd om en kwamen wij aan

het eind van een zeer interes-

sante middag.Wie meer wil

lezen: ww.slaege.nl
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Rademakersbroek 11a,
7065 BZ Sinderen
T: 06 40 60 20 64
E: kerkenpadensinderen@gmail.com
Bent u nog geen donateur? vraag dan
onze donateursfolder aan:
kerkenpadensinderen@gmail.com

Honden aan de lijn! Zij kunnen drager zijn

van de Neospora bacterie, die bij rundvee

abortus kan veroorzaken. Houd uw hond

aan de lijn en neem uitwerpselen mee.

Voor meer informatie:

• Dolf Wisselink – voorzitter

• Martine Arts – secretaris

• Erik Hiddink – penningmeester

• Joop Lammers – PR

• Marjon Groot Nibbelink – lid

• Gert Boesveld – lid

Stichting Kerk- en Fietspaden Sinderen e.o.

Eerdere nieuwsbrieven

Wilt u nieuwsbrieven uit voorgaande jaren nog eens

teruglezen? U vindt ze op

https://sinderen.com/kerkenpaden/.

Nieuwe bomen
Ziegenbeekpad

In het voorjaar heeft de gemeen-

te Oude IJsselstreek zeven flinke,

solitaire bomen geplaatst aan

het begin van Ziegenbeekpad in

het centrum van het dorp. Het

zijn twee walnoten, twee haze-

laars, twee gewone vogelkers-

bomen en een tamme kastanje.

Ze hebben daar ter plaatse flink

de ruimte en we hopen dat ze er

goed zullen groeien.

Op ongeveer dezelfde plek, bij de

bank en het informatiebord heb-

ben wij ook een bloemstrook ge-

realiseerd.

Sinds kort ook op de social media
Facebook en Instagram:

Kerkenpaden Sinderen

kerk_fietspaden_sinderen


